



جامعة الأمير سطام بن عبدالعزيز

Prince Sattam bin Abdulaziz University



جامعة الأمير سطاتم بن عبد العزيز هي جامعة حكومية سعودية تقع في محافظة الخرج بالمملكة العربية السعودية، وتبعد الجامعة عن العاصمة مدينة الرياض حوالي ٩٠ كيلو مترًا جنوبًا، تأسست جامعة الأمير سطاتم بن عبد العزيز بموجب مرسوم ملكي عام ١٤٣٠هـ الموافق ٢٠٠٩م، والذي نص على تحويل فرع جامعة الملك سعود بالخرج إلى جامعة مستقلة بمسمى جامعة الخرج، وانضمام جميع الكليات في الخرج والدلم وحوطة بني تميم والأفلاج والسليل ووادي الدواسر إلى الجامعة.

وتضم جامعة الأمير سطاتم بن عبد العزيز ١٨ كلية موزعة على عدد من المحافظات تشمل: الخرج، الدلم، حوطة بني تميم، الأفلاج، السليل ووادي الدواسر.

كما حصلت الجامعة على العديد من الاعتمادات والتصنيفات الدولية، منها وجود الجامعة في تصنيف QS العالمي، والاعتماد المؤسسي من الهيئة الوطنية للتقويم والاعتماد الأكاديمي، والاعتماد الأكاديمي الدولي ABET، حيث تساهم تلك الاعتمادات الأكاديمية في تعزيز مكانة الجامعة على المستوى المحلي والدولي، وتحسين جودة التعليم الذي تقدمه، ورفع مستوى الكفاءة والتميز في الأداء الأكاديمي.





PSAU

Prince Sattam bin Abdulaziz University

Prince Sattam bin Abdulaziz University is a Saudi public university located in Al-Kharj Governorate in the Kingdom of Saudi Arabia. The university is about 90 kilometers south of the capital, Riyadh. Prince Sattam bin Abdulaziz University was established, in 2009, according to a royal decree, which stipulated the transformation of the King Saud University branch in Al-Kharj to an independent university called Al-Kharj University. All colleges in Al-Kharj, Al-Dalam, Hotat Bani Tamim, Al-Aflaj, Al- Sulail, and Wadi Al-Dawasir joined Al-Kharj University.

Prince Sattam bin Abdulaziz University has obtained many international accreditations and classifications, including the university's presence in the QS global classification, institutional accreditation from the National Authority for Academic Evaluation and Accreditation, and international academic accreditation ABET. These academic accreditations contribute to enhancing the university reputation at both the local and international levels as well as improving the quality of education it provides, and raising the level of efficiency and excellence in its academic performance



University location



01

التعريف بالمنح الدراسية

Introduction to Scholarships

تقدم جامعة الأمير سطاتم بن عبد العزيز منحةً لغير السعوديين للدراسة في الجامعة، وتكون المنح الدراسية على نوعين
Prince Sattam bin Abdulaziz University offers scholarships to non-Saudis to study at the university. Scholarships are of two types

التعريف بالمنح الدراسية

Introduction to Scholarships

منح خارجية: (للطبة غير السعوديين من خارج المملكة)

External scholarships: (for non-Saudi students from outside the Kingdom).

منح داخلية: (للطبة غير السعوديين المقيمين في المملكة إقامة نظامية).

Internal grants: (for non-Saudi students residing in the Kingdom with regular residence).

وتكون المنح الدراسية بمزايا جزئية أو مجانية، أو مدفوعة الثمن، وفق القواعد التي ينظمها مجلس الجامعة، وبما لا يتعارض مع الضوابط المنظمة لذلك
Scholarships are with partial or free benefits, or paid for, in accordance with the rules organized by the University Council, and in a manner that does not conflict with the regulations governing this.



02

أهداف المنح الخارجية

Objectives of External Scholarships

أهداف المنح الخارجية

Objectives of External Scholarships

إقامة الروابط العلمية والثقافية مع المؤسسات التعليمية والهيئات والمؤسسات الإسلامية والعلمية في العالم، وتوثيقها لخدمة الإنسانية

Establishing scientific and cultural ties with educational institutions, Islamic and scientific bodies and institutions in the world, and documenting them for the service of humanity.

04

01

تبليغ رسالة الإسلام إلى العالم، وتعليم اللغة العربية، ونشر ثقافة الوسطية والاعتدال
Communicating the message of Islam to the world, teaching the Arabic language, and spreading a culture of moderation.

تعزيز التضامن بين المملكة ودول العالم

Strengthening solidarity between the Kingdom and the countries of the world.

05

02

إعداد علماء متخصصين فاعلين في مجتمعاتهم في جميع التخصصات
Preparing specialized scientists who are active in their societies in all disciplines.

تعريف الطلاب في المملكة بما تشهده من نهضة علمية، اقتصادية، سياسية، اجتماعية وصحية

Introducing students in the Kingdom to the scientific, economic, political, social and health renaissance with which is known the kingdom.

06

03

استقطاب الطلبة المميزين علمياً، لتحقيق التنوع وإثراء البحث العلمي
Attracting scientifically distinguished students to achieve diversity and enrich scientific research.



03

المزايا المالية الممنوحة لطلاب المنح الخارجية

Financial benefits granted to
external scholarship students

المزايا المالية الممنوحة لطلاب المنح الخارجية

Financial benefits granted to external scholarship students

مكافأة التخرج
Graduation Award
3000 SR

مكافأة شهرية (أدبي)
Monthly Stipend
(Literary)
840 SR

مكافأة شهرية (علمي)
Monthly Stipend
(Scientific)
990 SR

بدل شراء كتب دراسية
Textbooks
Allowance
3200 SR

مكافأة الطالب
المستجد
New Student
Award
500 SR



04

الخدمات المقدمة لطلاب المنحة الخارجية

Services provided to external
scholarship students

الخدمات المقدمة لطلاب المنحة الخارجية

Services provided to external scholarship students

01

استقبال من المطار
Reception at the
airport

السكن الجامعي
University housing

02

03

الرعاية الصحية
health care

تذاكر سفر سنوية
Annual flight tickets

04

05
المطعم المركزي للجامعة
50% discount on
meals at the
university's central
restaurant



05

البرامج الدراسية لطلاب المنح الخارجية

Study programs for external
scholarship students

البرامج الدراسية لطلاب المنح الخارجية

Study programs for external scholarship students

درجة البكالوريوس - Bachelor

القسم Section	الكلية the college
مسار كلية الهندسة College of Engineering track	السنة التحضيرية بالخرج Preparatory Year- Al Kharej
مسار كلية هندسة وعلوم الحاسب College of Computer Engineering and Sciences track	
مسار كلية العلوم والدراسات الإنسانية College of Sciences and Humanities Track	
اللغة الإنجليزية وآدابها English Language and Literature	العلوم والدراسات الإنسانية بالخرج Sciences and Humanities Alkharj
إدارة الأعمال Business Administration	إدارة الأعمال بالخرج Business Administration, Alkharj
القانون Law	

البرامج الدراسية لطلاب المنح الخارجية

Study programs for external scholarship students

درجة دبلوم متوسط - Intermediate Diploma

القسم Section	الكلية The college
الوسائط المتعددة والتصميم الجرافيكي - Graphic Design and Digital Media Program	التطبيقية بالخرج Applied College
البرمجة وعلوم الحاسب - Programming and Computer Science	
تقنية المختبرات - Laboratory Technology	
تقنية الهندسة الكهربائية - Electrical Engineering Technology	
المحاسبة والضرائب - Accounting and Taxes	
الإعلان والاتصال التسويقي - Media and Marketing Communication	
إدارة المشاريع السياحية والترفيهية - Tourism and Recreational Projects Management	
إدارة المستودعات وسلاسل الإمداد - Warehouse and Supply Chain Management	



06

خطوات تقديم طلب قبول على منحة خارجية

Application for an external
scholarship

خطوات تقديم طلب قبول على منحة خارجية

Application for an external scholarship

التقديم على بوابة أدرس في السعودية
Applying through Study in Saudi Arabia portal
(رابط بوابة القبول المنح الخارجية)
(Link to the external scholarships admission portal)

studyinsaudi.moe.gov.sa





07

شروط قبول طلاب المنح الخارجية

Admission Requirements



01

The admission requirements applicable to Saudis in institutions of higher education apply to internal and external scholarship students.

تطبق على طلاب المنح الخارجية شروط القبول المطبقة على السعوديين في مؤسسات التعليم العالي.



02

The student should not be less than (17) years old and not more than (25) years for the undergraduate and institute for teaching Arabic language or the equivalent, (30) years for the master's degree, and (35) years for the doctoral degree.

ألا يقل سن الطالب عن (١٧) سنة ولا يزيد على (٢٥) سنة للمرحلة الجامعية ومعهد تعليم اللغة العربية أو ما يماثله، و(٣٠) سنة لمرحلة الماجستير، و(٣٥) سنة لمرحلة الدكتوراه.



03

That the government of the student's country approves the study in the Kingdom for countries that require it Non-Saudi students.

أن توافق حكومة بلد الطالب على الدراسة في المملكة للدول التي تشترط ذلك على الطلبة غير السعوديين.



The student should not have obtained another scholarship from an educational institution in the Kingdom.

ألا يكون الطالب قد حصل على منحة دراسية أخرى من إحدى المؤسسات التعليمية في المملكة.



05

To attest certificates and supporting papers from the competent authorities specified by the educational institution

أن تصدق الشهادات والأوراق الثبوتية من الجهات المختصة التي تحددها المؤسسة التعليمية.



06

To present a certificate of absence of precedents from the security services in his country.

أن يحضر شهادة خلو من السوابق من الأجهزة الأمنية في دولته.



07

He should not be dismissed from one of the educational institutions in the Kingdom.

ألا يكون مفصولاً من إحدى المؤسسات التعليمية
في المملكة



08

To pass the medical examination determined by the regulations and instructions.

أن يجتاز الفحص الطبي الذي تقرره الأنظمة والتعليمات.



10- The educational institution may require a student's recommendation from one of the bodies, institutions, or personalities specified by the institution.

للمؤسسة التعليمية أن تشترط تركية الطالب من إحدى الهيئات أو المؤسسات أو الشخصيات التي تحددها المؤسسة.

A man in a white thobe is shown from the chest up, holding an open book and a string of prayer beads. The background is dark, and there are large teal and grey geometric shapes overlaid on the image. The text is in Arabic and English.

وحدة تعليم اللغة العربية لغير الناطقين بها

Unit of teaching Arabic
Language to non-native
speakers

أنشئت وحدة تعليم اللغة العربية لغير الناطقين بها في عام ١٤٣٩ هـ ، في كلية التربية، ويشرف قسم اللغة العربية على الوحدة، ويضع القوانين والخطط الدراسية لها.

The Arabic language teaching unit for non-native speakers was established in the year 1439 AH, in the College of Education, and the Arabic Language Department supervises the unit, and sets laws and study plans for it.

Vision:

Excellence in teaching Arabic Language to non-native speakers and presenting it with advanced programs and techniques.

الرؤية:

التميز في تعليم اللغة العربية للناطقين بغيرها وتقديمها ببرامج وتقنيات متطورة.

أنشئت وحدة تعليم اللغة العربية لغير الناطقين بها في عام ١٤٣٩ هـ ، في كلية التربية، ويشرف قسم اللغة العربية على الوحدة، ويضع القوانين والخطط الدراسية لها.

The Arabic language teaching unit for non-native speakers was established in the year 1439 AH, in the College of Education, and the Arabic Language Department supervises the unit, and sets laws and study plans for it.

Mission:

Learning and teaching the Arabic language to non-native speakers in an attractive academic environment through qualitative programs and activities of high quality and effective community partnership, while qualifying students to enroll in the various colleges of the university.

الرسالة:

تعلم اللغة العربية وتعليمها لغير الناطقين بها في بيئة أكاديمية جاذبة من خلال برامج وأنشطة نوعية ذات جودة عالية وشراكة مجتمعية فاعلة، مع تأهيل الطلاب للالتحاق بكليات الجامعة المختلفة.

أنشئت وحدة تعليم اللغة العربية لغير الناطقين بها في عام ١٤٣٩ هـ ، في كلية التربية، ويشرف قسم اللغة العربية على الوحدة، ويضع القوانين والخطط الدراسية لها.

The Arabic language teaching unit for non-native speakers was established in the year 1439 AH, in the College of Education, and the Arabic Language Department supervises the unit, and sets laws and study plans for it.

Objectives:

- Meeting the growing global desires to learn Arabic Language for non-native speakers.
- Spreading Islamic values and culture.
- Provide a stimulating educational environment for learning and teaching.
- Preparing students to join university faculties.
- Building effective partnerships locally and globally.
- Establishing an e-learning unit to teach Arabic to non-native speakers locally and internationally.

الأهداف:

- تلبية الرغبات العالمية المتزايدة في تعلم اللغة العربية للناطقين بغيرها.
- نشر القيم والثقافة الإسلامية.
- توفير بيئة تعليمية محفزة للتعلم والتعليم.
- إعداد الطلاب للالتحاق بكليات الجامعة.
- بناء شراكات فاعلة محلياً وعالمياً.
- إنشاء وحدة التعليم الإلكتروني لتعليم اللغة العربية لغير الناطقين بها محلياً وعالمياً.

جامعة الأمير سطام بن عبدالعزيز

Prince Sattam bin Abdulaziz University

